

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

CATALOGUE No.

84-001

MONTHLY - MENSUEL

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Minister of Trade and Commerce

~~BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE~~

Publication autorisée par le ministre du Commerce

~~DOES NOT CIRCULATE~~

Price: 10 cents - \$1.00 a year

Vol. 12 - No. 12

Prix: 10 cents - \$1 par année

VITAL STATISTICS — STATISTIQUE DE L'ÉTAT CIVIL

DECEMBER - 1964 - DÉCEMBRE

PROPERTY OF THE
LIBRARY

Births — The 35,645 births registered in the ten provincial vital statistics offices during December, 1964 brought the total number of records filed during the year to just over 457,000 which, after adjustments of monthly figures, is expected to be the final total for the year, somewhat below the 465,800 registered in 1963. The annual number of births has been declining steadily during the past five years from the record 479,300 registered in 1959.

The 1964 total brought the number of babies added to the population during the past three years since the 1961 Census to 1,392,500 as compared with 2,372,800 in the five years between the 1956 and 1961 Censuses, 2,151,300 between the 1951 and 1956 Censuses, and 2,196,100 between the end of World War II and the 1951 Census, or a total of 8,112,700 since the War.

The birth rate (per 1,000 population) has been declining steadily during the past seven years, from the most recent high of 28.2 in 1957 to an estimated 23.8 in 1964.

Marriages — On the basis of the 140,920 records filed in the ten provincial offices during the year it is estimated that, when final returns are received, a total of 142,000 marriages will have been solemnized during 1964, a record high for Canada. The 1964 figure exceeds by 4,600 the previous record high of 137,400 registered in 1946.

The marriage rate rose to 7.4 (per 1,000 population), the highest during the past five years. Prior to 1964 the marriage rate had been declining steadily since the record 10.9 in 1946.

Deaths — On the basis of the 146,270 death records filed in provincial offices during the year, the final count of deaths is expected to reach 147,000, down slightly from the 147,400 reported in 1963.

The annual crude death rate (per 1,000 population) declined slightly in 1964 to a record low of 7.6.

Naissances — Les 35,645 naissances que les dix bureaux provinciaux de l'état civil ont enregistrées en décembre ont porté les chiffres de 1964 à plus de 457,000, nombre qui, après la rectification des statistiques mensuelles, sera vraisemblablement le total définitif de l'année et qui sera légèrement inférieur aux 465,800 de 1963. Au cours des derniers cinq ans, le nombre annuel des naissances a constamment diminué depuis le sommet de 479,300 touché en 1959.

Par suite de ce total de 1964, les bébés nés au cours des trois dernières années (depuis le recensement de 1961) ont totalisé 1,392,500, comparativement à 2,372,800 pour la période quinquennale écoulée entre les recensements de 1956 et de 1961, à 2,151,300 pour la période s'étendant entre les recensements de 1951 et 1956 et à 2,196,100 pour la période allant de la fin de la seconde guerre mondiale au recensement de 1951, pour un total de 8,112,700 depuis la guerre.

Le taux de natalité (p. 1,000) a constamment baissé au cours des sept dernières années et il s'est échelonné de 28.2 en 1957 à environ 23.8 en 1964.

Mariages — A partir des 140,920 mariages enregistrés aux dix bureaux provinciaux de l'état civil durant l'année, on estime que, lorsque les rapports définitifs auront été reçus, un total de 142,000 mariages auront été célébrés en 1964, chiffre sans précédent au Canada. Le total de 1964 dépasse de 4,600 le record antérieur qui était de 137,400 en 1946.

Le taux de nuptialité s'est élevé à 7.4 (p. 1,000), soit à un sommet durant les cinq dernières années. Avant 1964, ce taux avait constamment descendu depuis le record de 10.9 en 1946.

Décès — 146,270 décès ont été enregistrés aux bureaux provinciaux durant l'année et le total définitif atteindra vraisemblablement 147,000, ce qui constitue une légère diminution sur les 147,400 de 1963.

Le taux brut de mortalité annuelle (p. 1,000) a légèrement descendu en 1964 pour toucher le bas sans précédent de 7.6.

Summary of Principal Vital Statistics, 1950-1964

Récapitulation des principales statistiques de l'état civil, 1950-1964

	1950	1951	1952	1953	1954	1955	1956	1957	1958	1959	1960	1961	1962	1963	Est. 1964
Number — Nombre:															
Births — Naissances	372.0	381.1	403.6	417.9	436.2	442.9	450.7	469.1	470.1	479.3	478.6	475.7	469.7	465.8	457.0
Marriages — Mariages	125.1	128.4	128.5	131.0	128.6	128.0	132.7	133.2	131.5	132.5	130.3	128.5	129.4	131.1	142.0
Deaths — Décès	124.2	125.8	126.4	127.8	124.9	128.5	132.0	136.6	135.2	139.9	139.7	141.0	143.7	147.4	147.0
Rates (per 1,000 population) — Taux (pour 1,000 habitants):															
Births — Naissances	27.1	27.2	27.9	28.1	28.5	28.2	28.0	28.2	27.5	27.4	26.8	26.1	25.3	24.6	23.8
Marriages — Mariages	9.1	9.2	8.9	8.8	8.4	8.2	8.3	8.0	7.7	7.6	7.3	7.0	7.0	6.9	7.4
Deaths — Décès	9.1	9.0	8.7	8.6	8.2	8.2	8.2	8.2	7.9	8.0	7.8	7.7	7.7	7.8	7.6

Prepared in the Vital Statistics Section of the
Health and Welfare Division

Préparé par la Section de la statistique de l'état civil
de la Division de la santé et du bien-être

January — 1965 — Janvier
9004 — 502

ROGER DUHAMEL, F.R.S.C.
Queen's Printer and Controller of Stationery
Ottawa

ROGER DUHAMEL, m.s.r.c.
Imprimeur de la Reine et Contrôleur de la Papeterie
Ottawa

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA

1010483832

BIRTHS, MARRIAGES AND DEATHS

NAISSANCES, MARIAGES ET DÉCÈS

DECEMBER - 1964 - DÉCEMBRE

	December - Décembre			Year to date -- Année à ce jour				% change from - - % de changement	
	1964	1963	3 year median - - Médiane de 3 ans 1961-1963	1964	1963	Average - - Moyenne 1961-1963	1963	Average - - Moyenne 1961-1963	
<u>BIRTHS -- NAISSANCES</u>									
Canada	35,645	35,185	33,791	457,283	468,568	471,841	- 2.4	- 3.1	
Newfoundland	1,346	953	1,156	14,578	15,928	15,247	- 8.5	- 4.4	
Prince Edward Island	223	266	266	2,732	2,939	2,847	- 7.0	- 4.0	
Nova Scotia	1,345	1,309	1,442	18,355	19,074	19,385	- 3.8	- 5.3	
New Brunswick	1,384	1,210	1,210	15,800	15,681	16,433	+ 0.8	- 3.9	
Quebec	9,734	10,311	9,752	133,802	134,778	136,461	- 0.7	- 1.9	
Ontario	12,264	11,879	11,072	154,232	157,520	157,954	- 2.1	- 2.4	
Manitoba	1,645	1,721	1,854	22,112	22,695	23,240	- 2.6	- 4.9	
Saskatchewan	1,886	1,823	1,773	22,623	23,629	23,540	- 4.3	- 3.9	
Alberta	3,301	2,874	2,766	37,057	38,400	38,617	- 3.5	- 4.0	
British Columbia	2,517	2,839	2,494	35,992	37,924	38,117	- 5.1	- 5.6	
<u>MARRIAGES -- MARIAGES</u>									
Canada	10,767	9,279	8,489	140,920	130,541	127,816	+ 8.0	+10.3	
Newfoundland	280	155	249	3,564	3,438	3,296	+ 3.7	+ 8.1	
Prince Edward Island	51	67	59	654	692	661	- 5.5	- 1.1	
Nova Scotia	387	301	363	5,204	5,058	5,183	+ 2.9	+ 0.4	
New Brunswick	341	316	303	4,656	4,305	4,427	+ 8.2	+ 5.2	
Quebec	3,417	2,541	2,541	42,087	36,336	35,169	+15.8	+19.7	
Ontario	3,466	3,377	2,677	48,609	45,896	44,806	+ 5.9	+ 8.5	
Manitoba	463	459	424	6,785	6,617	6,488	+ 2.5	+ 4.6	
Saskatchewan	396	454	401	6,361	6,190	6,130	+ 2.8	+ 3.8	
Alberta	894	739	674	10,764	10,259	10,395	+ 4.9	+ 3.5	
British Columbia	1,072	870	835	12,236	11,750	11,261	+ 4.1	+ 3.7	
<u>DEATHS -- DÉCÈS</u>									
Canada	12,155	11,593	11,593	146,270	147,076	142,694	- 0.5	+ 2.5	
Newfoundland	195	159	173	2,890	3,127	2,977	- 7.6	- 2.9	
Prince Edward Island	90	84	86	974	985	986	- 1.1	- 1.2	
Nova Scotia	607	470	555	6,393	6,388	6,322	+ 0.1	+ 1.1	
New Brunswick	476	380	404	4,871	4,847	4,827	+ 0.5	+ 0.9	
Quebec	2,274	2,548	3,077	37,489	37,802	36,229	- 0.8	+ 3.5	
Ontario	4,818	4,462	3,930	52,836	54,163	52,605	- 2.5	+ 0.4	
Manitoba	675	691	630	7,841	7,894	7,663	- 0.7	+ 2.3	
Saskatchewan	663	707	562	7,306	7,361	7,103	- 0.7	+ 2.9	
Alberta	895	808	743	9,630	9,454	9,275	+ 1.9	+ 3.8	
British Columbia	1,462	1,284	1,204	16,040	15,055	14,707	+ 6.5	+ 9.1	

Note: The figures shown represent the number of registrations filed in provincial vital statistics offices during the period under review, regardless of when the events actually occurred but exclude "delayed" registrations (events more than 12 months old). They will thus differ slightly from the final figures which will be tabulated in due course according to the actual month of occurrence and the province of residence.

Nota: Ces chiffres représentent le nombre d'enregistrements déposé aux bureaux provinciaux de l'état civil durant la période observée, indépendamment du mois de l'événement mais, à l'exclusion des enregistrements "différés" (événements datant de plus de 12 mois). Pour cette raison, ils différeront dans une certaine mesure des chiffres définitifs qui seront établis en temps et lieu selon le mois de l'événement et la province de domicile.